
  VYHODNOCENÍ 

D O T A Z N Í K 
pro členy Svazu obchodu a cestovního ruchu ČR 

Na základě rozhodnutí prezidia Svazu obchodu a cestovního ruchu ČR ze dne 11.4. 2012 a 

následného rozhodnutí představenstva Svazu ze dne 30.5. 2012 uskutečnil sekretariát Svazu 

průzkum, který se týkal ověření vjemu dosavadních aktivit členskou základnou Svazu a získání 

doporučení pro jejich případné zlepšení. Respondenti odpovídali na 5 otázek formou  

pětistupňové stupnice spokojenosti s možností komentářů. 

Oslovena byla členská základna Svazu
1
 prostřednictvím elektronického dotazníku formou 

anonymní odpovědi, s možností uvedení kontaktu.  

Celkem 19 respondentů odpovědělo následovně:  

 

1. Domníváte se, že dochází ke zlepšení veřejného povědomí o existenci a činnosti Svazu? 

 

Doporučení: 

 Rychlé informace mezi novináře, jako reakce na aktuální 

problematiku. 

 Možná tisková mluvčí, ale zejména se této oblasti musí 

někdo aktivně věnovat. 

 Nedomnívám se , že ke zlepšení dochází...z tohoto důvodu 

hledáme PR Agenturu. 

 Mediálně ještě více zdůrazňovat význam obchodu v ČR.  

 Aktivněji vystupovat (nikoli konfrontačně) vůči 

potravinářské komoře ČR, dozorovým orgánům v ČR a 

nabízet spolupráci různým sdružením spotřebitelů. 

 SOCR je veřejností chápán zejména jako Svaz obchodu. Z hlediska cestovního ruchu 

jeho pozice není extra silná. 

 

Odpověď: 

o ano – řešeno navíc ve spolupráci s PR agenturou a v rámci PR skupiny Svazu 

o ne – je dostatečně řečeno stávajícím systémem – vyhodnocení, popř. změna od 1.1.2013 

o ano – PR agentura vybrána a zahájena spolupráce od 1.7. 2012 

o ano – zdůraznění významu ochodu je jedním z hlavních cílů kampaně od 1.7. 2012 

o ano – je nadále součástí kampaně od 1.7. 2012; úzce spolupracujeme se SČS a se 

Spotřebitelským poradním výborem při MPO 

o  ?   - ve Svazu dobře a agilně funguje platforma CR, která má vyvážené zastoupení 

v orgánech Svazu a odpovídající kompetence. Svaz je uznávaným reprezentantem CR 

jak na MMR, tak i CzechTourismem, v RHSD, HK ČR a relevantní podnikatelskou 

obcí. Výrazně k tomu napomáhají i suverénní asociace CR soustředěné v platformě CR. 

Nicméně zvýrazňování reprezentativnosti a pozice Svazu v oblasti CR je jeho 

strategickým úkolem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                 
1
 Stav členské základny k 31. 3. 2012  

72 členů, 4 partnery a dva pozorovatele 
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2. Jste spokojeni s úrovní a rozsahem informací a služeb poskytovaných Svazem? 

 

Doporučení: 

 Ano , jsem.Informace dostáváme průběžně a včas. 

 Irena Vlčková z hlediska cestovního ruchu funguje výborně. 

 

Odpověď: 

o nabídka služeb Svazu svým členům se stále vyvíjí nejen co 

do rozsahu a specifiky, ale i z hlediska jejich potřebnosti a 

využitelnosti. Jejich souhrn a charakter je určován nejen 

strategií Svazu, ale i reakcí na vývoj tržní a společensko 

profesní situace. Rozsah informací je pečlivě volen, zejm. 

s ohledem na jejich naléhavost a potřebnost a konkrétní zájmy příslušné části členské 

základny, popř. zájmy všech členů. Rezervy jsou např. ve zpravodajství z EU, kde jsme 

poněkud limitování nutností překladu textů, což se sekretariát Svazu snaží většinou 

zvládat vlastními silami. 

o individuální pochvala samozřejmě potěší. O podobné hodnocení se snaží celý tým 

sekretariátu Svazu s vědomím, že dobrá kvalita práce patří k jeho povinnostem a vždy 

je co zlepšovat. 

 

3. Mezi hlavní agendy Svazu patří: kolektivní vyjednávání, sociální dialog, hospodářská, 

daňová, cenová politika, podnikatelská problematika, evropská a česká legislativa, 

profesní záležitosti (potraviny, spotřební zboží, ubytování, pohostinství, cestovní ruch 

atd.), vzdělávání, poradenství, projekty apod. Domníváte se, že je to vyhovující? 

 

Doporučení: 

 Budeme-li v sektoru obchodu kopírovat EuroCommerce, 

nemůžeme se splést. Nevidím velký smysl v projektech, 

kromě toho, že tím necháváme někomu vydělat. Ale co třeba 

projekt - zlepšení práce SOCR vůči členům i okolí? 

 Se SOCR komunikuji krátce , proto nehodnotím. 

 Ještě bych přivítal, kdyby byl vytvořen mechanismus, jak by 

se členské organizace navzájem informovaly o své činnosti. 

S kolegy z jiných svazů se potkáváme v pracovní skupině 

nebo na jednání sekce, ale nevíme, co který svaz všechno dělá, v čem je silný. A to by 

nám všem mohlo pomoci provázat své služby pro veřejnost. 

 Ocenili bychom lepší zatřídění - přehlednost. Velmi často nám do emailu přijde něco, 

co podle názvu nečtu a po nějaké době to vymažu i přesto, že tam mohla být důležitá 

informace. 

 

Odpověď: 

o ano – Svaz přihlíží a implementuje vhodné části strategie EC do vlastní strategie.   

Úzce spolupracuje s vedením EC a v rámci svých možností přispívá k práci jeho 

jednotlivých pracovnách skupin. 

Práce Svazu na projektech je dosud spíše přiměřena potenciálu jeho sekretariátu. Do 

jediného projektu, který umožňoval podporu vlastní organizační a pracovní činnosti se 

Svaz bohužel nemohl kvůli jeho kategorizaci (vymezení příjemců) zapojit, 

v současnosti posuzuje své zapojení do podobné, příznivěji směrované výzvy (MPSV). 

o ? – námět k provázanosti informací o činnosti jednotlivých členských sdružení se 

zřejmě týká svazové platformy CR, kde jsou pro to určitě vytvořeny potřebné 

předpoklady a takovéto informace jsou projednávány. Nicméně bude vedení platformy 

CR na toto doporučení upozorněno a námět bude uplatněn i pro celosvazovou práci. 
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o ano – jde sice o věc individuálního přístupu k předávaným informacím, ale připomínka 

bude vzata v potaz pro zlepšení práce sekretariátu Svazu s ohledem na jednoznačnější 

označování poskytovaných informací. 

 

4. Považujete elektronické zpravodajství Svazu z ekonomicko-statistické oblasti za 

dostatečné pro vaši profesní potřebu? 

 

Doporučení: 

 Ano, je bohaté, ale bohužel i málo využívané. 

 Většinu z informací nepotřebujeme. 

 

Odpověď: 

o ano – využití údajů koliduje podle zájmů a potřeb 

jednotlivých členů 

o ano -  v případě většinového zájmu lze rozsah samozřejmě 

upravit 

 

 

5. Kvalita a rozsah členské základny je významným kritériem každé organizace a 

vypovídá o její reprezentativnosti. Myslíte si, že členská základna Svazu tomu odpovídá ? 

 

Doporučení: 

 Zdaleka není reprezentativní, jsou potlačeny nepotraviny i 

některé specifické distribuční kanály, SME,a pod. 

 Je třeba přilákat více subjektů z řad malých a středních 

podnikatelů. 

 Ano, myslím , že jsou zastoupeni všichni velcí ,,hráči " na 

trhu. 

 Získat pro Svaz další významné členy z obchodu, kteří 

působí na trhu v ČR. 

 Z hlediska cestovního ruchu ano 

 

Odpověď: 

o ano – chybí zejm. specializovaný obchod (nonfood). Problematika MSP je řešena ve 

spojitosti s integrovaným maloobchodem. Akvizice členů patří ke stálým úkolům 

Svazu, počínaje jeho představenstvem. 

o ano – ale pro jednotlivé členy MSP v obchodu nemáme adekvátní služby a ani nejsou 

relevantní asociace. Jde spíše o prostor k využití regionálních aktivit Svazu 

o ano – k získání dalších významných členů Svazu se vedle standardního postupu 

snažíme zvýrazňovat renomé Svazu a dosahované výsledky také s cílem upoutat na 

význam členství v jeho řadách  

 

Resumé: 

Z celkového počtu odpovědí (19) a počtu členů Svazu, lze konstatovat, že odpověděla zhruba 

čtvrtina členské základny. Byť není odpovědí mnoho, lze usuzovat, že průzkum dopadl 

příznivě.  

Všechny otázky byly největším počtem bodů hodnoceny na 2 stupni (tedy chvalitebně), mimo 

páté otázky. V té členové hodnotili kvalitu a rozsah členské základny, udělili známce číslo 3 

největší počet hlasů, nicméně první a druhá příčka byla hodnocena min. z 20%.  

Získaná doporučení pouze potvrdila již známé podněty, které jsou zohledňovány při přípravách 

dalších aktivit Svazu. 


